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Zápis č. 12/2023 
ze zasedání Komise Rady Libereckého kraje Revitalizace Ralska 

konaného dne 13. 12. 2023 od 13 hodin 

v Liberci 

 

Přítomni:           Mgr. Jiří Ulvr 

    Ing. Miloslav Tůma 

    Ing. Tomáš Rychtařík 

 Ing. Martina Körteltová 

    Josef Jadrný 

    Mgr. Jan Farský 

    Mgr. Šárka Kalvová 

Omluveni:         Václav Židek 

    Lenka Mrázová 

    Ing. Ivo Dohnal 

Neomluveni:     Ing. Václav Vít 

 Ing. Jan Růžička 

    Ing. Ladislav Pořízek 

Hosté:                Ing. Jan Blažek 

  Mgr. Michael Otta, MPA 

  Ing. Vratislav Ondráček 

Tajemník:          Mgr. Zuzana Šiftová 
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Návrh programu: 

1. Zahájení 

2. Schválení programu jednání 

3. Kontrola plnění úkolů 

4. Informace o možnostech dotační podpory 

5. Aktuální informace z jednání týkajících se realizace FVE v areálu bývalého vojenského 

letiště  

6. Informace o akcích Geoparku Ralsko 

7. Různé 

8. Závěr 

 

Bod č. 1 – Zahájení 

Jednání Komise Rady Libereckého kraje Revitalizace Ralska (dále jen „Komise“) zahájil a řídil 

J. Ulvr, předseda Komise.  

 

Bod č. 2 - Schválení programu jednání 

Přítomní členové Komise schválili program jednání.  

 

Bod č. 3 - Kontrola plnění úkolů 

ÚKOL SPLNĚNO/NESPLNĚNO 

3.1 Zasílat aktuální informace o možnostech podpory 

hospodářsky a sociálně ohrožených území 

informace podána 

viz bod č. 4 

5.3 Průběžně aktualizovat a doplňovat tabulku projektů  

a záměrů 

nebyl obdržen  

žádný nový podnět 

6.2 Průběžně informovat o výstupech projektu Odolné 

Ralsko 

informace bude podána na 

příštím jednání 

10.2 Zaslat členům Komise aktualizovaný akční plán města 

Ralsko 

zveřejněno na webových 

stránkách města Ralsko 

10.4 Na základě diskuse a zaslaných podnětů aktualizovat 

tabulku projektů a záměrů 

zasláno dne 19. 9. se 

zápisem z jednání 

11.1 Poskytnout členům Komise informace o výstupech 

z jednání a dalším postupu pro realizaci FVE 

v písemné podobě 

zasláno dne 19. 9. se zápisem 

z jednání 

aktuální informace viz bod č. 5 

11.2 Zjistit, zda jsou k dispozici bližší informace k výzvě  

č. 81 z IROP 

informace podána 

viz bod č. 4 
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11.3 Poslat odkaz na video Urbex o opuštěných objektech 

v Ralsku 

termín posunut do 

příštího jednání 

 

 

 

Bod č. 4 – Informace o možnostech dotační podpory 

M. Otta představil aktuální možnosti dotační podpory, ve kterých by mohla mít oblast bývalého 

vojenského prostoru Ralsko nějaké zvýhodnění. 

V rámci IROP by měla být 14. 3. 2024 vyhlášena výzva č. 81 zaměřená na veřejnou 

infrastrukturu cestovního ruchu (například odpočívadla, parkoviště u atraktivit cestovního 

ruchu, veřejná infrastruktura pro vodáckou a vodní turistiku, turistické trasy, naučné stezky, 

navigační systémy, turistická informační centra). Výzva bude určena pouze pro žadatele 

z hospodářsky a sociálně ohrožených území, kam spadají i všechny obce z bývalého 

vojenského prostoru Ralsko. Očekává se vysoká poptávka ze strany žadatelů a z důvodu nízké 

alokace (560 mil. Kč) bude nastavena výše dotace na 60 %. Bližší podmínky výzvy zatím 

nejsou známé, ale je pravděpodobné, že budou obdobné jako u výzvy č. 90 zaměřené na 

cestovní ruch v ITI. 

Dále se připravuje nový národní dotační titul, který Ministerstvo pro místní rozvoj plánuje 

zaměřit pouze na hospodářsky a sociálně ohrožená území. Vyhlášen by měl být ve druhém 

čtvrtletí 2024 s alokací 140 mil. Kč a pro rok 2025 je plánováno navýšení na 150 mil. Kč. 

Předmětem podpory pravděpodobně bude příprava projektové dokumentace. 

V rámci Národního plánu obnovy jsou v rámci komponenty 2.8 (Revitalizace území se starou 

ekologickou zátěží) očekávány v lednu 2024 dvě výzvy, a to na rekonstrukci malých 

brownfieldů a na vznik přírodního úložiště uhlíku. Dále je vyhlášena výzva č. 10 na demolice 

a novou výstavbu pro velké projekty (30-500 mil. Kč). 

 

Z důvodu rychlého průběhu jednání byl bod č. 5 odložen do doby plánovaného příchodu 

zástupce odboru investic a správy nemovitého majetku KÚLK. 

 

Bod č. 6 – Informace o akcích Geoparku Ralsko 

J. Ulvr sdělil, že L. Mrázová se z jednání omluvila a informace o akcích Geoparku tak budou 

podány až na příštím jednání Komise. 

M. Tůma informoval, že proběhla největší výstava výtvarných prací v ČR a jednalo se o velmi 

zajímavou a nevšední akci, ze které je mnoho materiálů a výstupů. Dále poděkoval L. Mrázové 

za organizaci akce a doplnil, že tuto aktivitu vnímá i díky zapojení veřejnosti jako velmi 

pozitivní. 

 

 

 

https://irop.gov.cz/cs/
https://irop.gov.cz/getmedia/66a39679-2b80-4927-8619-e5f75630546b/Avizo-81-vyzvy-Cestovni-ruch-MRR_6_4_2023.pdf.aspx
https://irop.gov.cz/cs/vyzvy-2021-2027/vyzvy/90vyzvairop
https://mmr.gov.cz/cs/narodni-dotace/podpora-a-rozvoj-regionu
https://www.planobnovycr.cz/
file:///C:/Users/siftovaz/Downloads/Vyzva-k-predkladani-zadosti-10_NPOBF_2023%20(1).pdf
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Bod č. 7 – Různé 

J. Farský informoval, že situace ohledně vybudování skautské základny v Ralsku se zatím 

nikam neposunula, ale jsou plánována další jednání. Dotázal se, zda někdo nemá informace o 

tom, že má pan Římsa v plánu prodej svých pozemků. 

M. Tůma reagoval, že se situace v případě pana Římsy často mění a neví, zda jsou informace o 

možnosti prodeje pozemků aktuální. Domnívá se ale, že by s ním o prodeji pozemků bylo 

možné jednat. 

T. Rychtařík nabídl, že by na příští jednání mohl připravit informace o činnosti a plánech 

společnosti Diamo. Na základě této nabídky bylo domluveno, že se příští jednání uskuteční 

v prostorách společnosti Diamo ve Stráži pod Ralskem. 

 

Bod č. 5 – Aktuální informace z jednání týkajících se realizace FVE v areálu bývalého 

vojenského letiště 

K bodu byl přizván zástupce odboru investic a správy nemovitého majetku, aby podal aktuální 

informace ohledně přípravy realizace FVE v areálu bývalého vojenského letiště. Na jednání se 

dostavil Ing. Vratislav Ondráček a omluvil P. Staňka a P. Lenkvíka, kteří se problematice FVE 

v Ralsku věnují.  

V. Ondráček tedy jen krátce informoval, že byly v říjnu zahájeny předběžné tržní konzultace, 

do kterých se přihlásily 4 firmy. Po prověření požadavků ale ani jedna z nich nesplnila doložení 

podkladů pro velkou EIA a první kolo proto bylo zrušeno. V polovině listopadu bylo vypsáno 

druhé kolo s mírnějšími podmínkami – z přihlášených firem bylo vybráno 5, kterým byly 

předány okruhy témat (představil P. Staněk na minulém jednání) k vyjádření a na leden jsou 

naplánované konzultace a představení vizí jednotlivých účastníků. 

M. Tůma reagoval, že by měla být informována veřejnost. Nejvhodnější by bylo jednání na 

místě za přítomnosti leteckého spolku i veřejnosti (předběžně domluveno s panem hejtmanem). 

Zdůraznil, že stále trvá na již dříve zmiňované podmínce, že před tím, než se k celé záležitosti 

bude vyjadřovat město Ralsko, bude informována veřejnost a bude vyřešena problematika 

připojení do distribuční sítě nebo alternativní řešení. Jedná se o podmínku, kterou město 

požaduje i po všech ostatních subjektech z důvodu zaručení realizovatelnosti projektu. 

Dále doplnil, že stále není znám rozsah záboru plochy letiště. Rád by část území zachoval pro 

turistické využití a předpokládá založení fondu pro další rozvoj. 

J. Jadrný se dotázal, zda je možné obdržet jména firem přihlášených do předběžné tržní 

konzultace, či zda je jejich uveřejnění vázáno nějakými pravidly. 

V. Ondráček přislíbil, že toto ověří. 

Úkol č. 12.1: Ověřit možnost zveřejnění jmen účastníků přihlášených do předběžné tržní konzultace. 

V. Ondráček ještě doplnil informaci, že byli kontaktováni Centrem dopravního výzkumu 

s nabídkou na zpracování studie proveditelnosti vodíkové mobility. Po úvodních jednáních, kdy 

byla jako možný zdroj vodíku navržena FVE Ralsko, bylo dojednáno, že primárně se bude 

studie zabývat regionální autobusovou a příp. vlakovou dopravou s návrhem potřeby vodíku.  
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FVE v Ralsku tedy není primárním objektem zájmu studie proveditelnosti, ale bude posuzován 

v rámci regionu jako možný doplňkový zdroj výroby vodíku pro vodíkovou mobilitu. Ohledně 

využití vodíku v současné době probíhá specifikace linek veřejné dopravy, na které by bylo 

možné nasadit autobusy s vodíkovým pohonem. 

V. Ondráček dále reagoval na dotaz T. Rychtaříka, zda platí původní sdělení, že se s výrobou 

vodíku v Ralsku dále nepočítá. Informoval, že na letišti je plánována realizace ukázkové 

výrobny vodíku pro veřejnost, ale samotná výroba vodíku pro další použití bude případně 

realizována přímo v místě, kde bude vodík využitelný. Bližší možnosti budou známé v lednu 

po uskutečnění konzultací a výstupy z nich budou podkladem pro přípravu veřejné zakázky. 

M. Tůma znovu zdůraznil, že dokud nemá celý projekt předem stanovený rozsah a podobu, 

není z jeho pohledu vhodné jej projednávat s veřejností. Případně by se dalo jednat o projednání 

v několika etapách – podle vývoje. 

 

Bod č. 8 – Závěr 

J. Ulvr jednání zakončil poděkováním za účast. 

Bylo dohodnuto, že termín dalšího jednání Komise bude ještě upřesněn (pravděpodobně druhá 

polovina března 2024). Jednání se uskuteční ve Stráži pod Ralskem v prostorách společnosti 

Diamo a bude možné případně uskutečnit i prohlídku provozu. 

 

Souhrn úkolů: 

ÚKOL ZODPOVÍDÁ TERMÍN 

3.1 Zasílat aktuální informace o možnostech podpory 

hospodářsky a sociálně ohrožených území 

M. Otta průběžně 

5.3 Průběžně aktualizovat a doplňovat tabulku 

projektů a záměrů 

všichni členové průběžně 

6.2 Průběžně informovat o výstupech projektu 

Odolné Ralsko 

L. Mrázová průběžně 

11.3 Poslat odkaz na video Urbex o opuštěných 

objektech v Ralsku 

L. Mrázová březen 2024 

12.1 Ověřit možnost zveřejnění jmen účastníků 

přihlášených do předběžné tržní konzultace 

OISNM 31. 12. 2023 

 
……………………………………… 

Mgr. Jiří Ulvr 

předseda Komise Rady Libereckého kraje Revitalizace Ralska 
 

zapsala: Mgr. Zuzana Šiftová 

tajemník Komise Rady Libereckého kraje Revitalizace Ralska 
 

Liberec, 19. prosince 2023 


